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Vážený pane ministře, 

 

s ohledem na nedostatek policistů v Ústeckém kraji, který je zjevný z nedávno projednané 

Zprávy o situaci v oblasti vnitřní bezpečnosti a veřejného pořádku na území Krajského 

ředitelství policie Ústeckého kraje v roce 2022, kterou zastupitelstvo Ústeckého kraje 

projednalo na svém 22. jednání dne 26. 6. 2023, bychom rádi vyjádřili svůj naléhavý apel na 

Vaši osobní intervenci. 

 

Současný stav, kdy v Ústeckém kraji k 1. 6. 2023 chybí 541 policistů z plánovaných 3 491 

služebních míst, je extrémně znepokojující. Tento nedostatek výrazně ovlivňuje bezpečnost 

našich občanů a klid našeho regionu. Neobsazená tabulková místa převážně v územních 

odborech Chomutov, Teplice a Děčín svědčí o naléhavé potřebě řešit tuto záležitost. 

 

Dovolujeme si Vás upozornit, že jedním z vhodných kroků by mohlo být navýšení náborového 

příspěvku ve výši 150 tisíc Kč, který je nabízen některými krajskými ředitelstvími policie. 

Aktuálně je nabízeno pouze 110 tisíc Kč, s výjimkou specialistů (právníků a IT), kteří mají tento 

limit zvýšen na 150 tisíc Kč. 

 

Dalším opatřením, které by mohlo přinést pozitivní efekt, je posílení našeho krajského ředitelství 

o nově vycvičené policisty z jiných krajů s nižším personálním stavem. Aktuální posílení  

o 14 policistů nedostačuje situaci v našem regionu, a proto by vedení Policie ČR mělo zvážit 

výrazné navýšení tohoto počtu. V této souvislosti nelze nezmínit i nejasná pravidla  

pro přerozdělování těchto posil. 

 

Jedním z účinných nástrojů je i teritoriální stabilizační příspěvek, který je poskytován některým 

útvarům Policie ČR s nižším personálním stavem. Bohužel však tento příspěvek není 

poskytován našemu krajskému ředitelství, přestože zejména územní odbor Chomutov trpí 

nedostatkem 27 % policistů a obdobně je to i v Teplicích a Děčíně, kde chybí přibližně 20 % 

personálu,  

což převyšuje personální stavy v jiných krajích.  

 

Přestože jsou zdejší policisté vysoko zatíženi a výkonní, nejsou nijak motivováni  

nebo zvýhodňováni k pobytu v Ústeckém kraji, protože jejich služební příjem je buď stejný,  

nebo dokonce nižší než v jiných, méně zatížených krajích. Není tedy nepochopitelné,  

že se rozhodují pro variantu, která přináší menší pracovní zátěž za stejné či vyšší finanční 

ohodnocení. 
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Vyzýváme Vás, pane ministře, abyste věnoval svou pozornost této naléhavé situaci a přijal 

konkrétní opatření ke zvýšení počtu policistů v Ústeckém kraji. Je nezbytné zlepšit atraktivitu 

zaměstnání v našem kraji a zajistit odpovídající finanční motivaci pro zdejší policisty. 

 

Jsme připraveni aktivně spolupracovat s Vaším ministerstvem a poskytnout veškerou podporu, 

která je potřebná k účinnému řešení tohoto problému. Děkujeme Vám za Vaši pozornost  

a očekáváme konkrétní kroky, které povedou ke zlepšení situace s nedostatkem policistů  

v Ústeckém kraji. 

 

 

 

 

 

S pozdravem 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážený pan 

Mgr. Bc. Vít Rakušan, ministr 

Ministerstvo vnitra 

Nad Štolou 3 

170 34 Praha 7 

 

Na vědomí  

 

Vážený pan 

genpor. Mgr. Martin Vondrášek, policejní prezident  

Policejní prezidium České republiky 

Strojnická 27  

170 89 Praha 7 


